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Spørgsmål 
Vil ministeren oplyse, om det er korrekt, at Skat i forbindelse med produktion af gamle 

husdyrracer sletter små landbrug fra gødningsregisteret, hvilket betyder, at de derfor ikke 

må trække underskud fra? 

 

Svar 

Nej, det er ikke korrekt. Tværtimod. SKAT har over for mig oplyst følgende: 

 
”Indledningsvis skal det oplyses, at Register for Gødningsregnskab henhører under Land-

brugsstyrelsen, og at SKAT ikke har adgang til at foretage sletninger i dette register. Der 

er en samarbejdsaftale mellem SKAT og Landbrugsstyrelsen om udveksling af oplysnin-

ger. Landbrugsstyrelsen fører således kontrol med omsætningskravet i Register for Gød-

ningsregnskab, og i den forbindelse forekommer det, at SKAT på begæring sender oplys-

ninger til Landbrugsstyrelsen om udsøgte virksomheders momspligtige omsætning.  

 

Skattemæssigt er det en forudsætning for at kunne fratrække et skattemæssigt underskud, 

at virksomheden kan anses for at være drevet erhvervsmæssigt. Erhvervsmæssig virksom-

hed vil – i modsætning til ikke erhvervsmæssig virksomhed – være kendetegnet ved, at det 

afgørende formål med at drive virksomheden er at opnå en indtjening. Skattemæssigt er 

det ikke en betingelse for at kunne fratrække et skattemæssigt underskud på fx kvægdrift, 

at den erhvervsdrivende er registreret i Register for Gødningsregnskab.” 


